社會科學領域-法律與政治學群

			社會科学	负域 公件	兴政石子州	
課程名稱 (course name)	探索我們的亞洲鄰居:政治、經濟、社會					
	Exploring Our Asian Neighbors: Politics, Economics and Society					
開課系所班級 (dept. & year)	通識教育中心	學分 (credits)	2	規劃教師 (teacher)	國政所 陳牧民	
課程類別 (course type)	必修	授課語言 (language)	中文或英文	開課學期 (semester)	上或下	
	亞洲是一塊由不同政治、經濟體制及文化所組成的大陸。這些國家間藉由 文化的連結、強勁的經濟動能、以及歷史所遺留的對立,創造出差異性大但充滿活力的政治環境。					
課程簡述 (course description)	本課程將介紹7個與台灣有密切連結的國家:東南亞的菲律賓、印尼、泰國,越南4國,以及南亞的印度、斯里蘭卡、尼泊爾3國。					
	藉由介紹這些國家的政治經濟體制與文化社會概況,同時將藉由這些國家學生的帶領,讓修課學生進一步探索這些國家所面臨的挑戰。課程期間也將安排兩場校外教學:前往東協廣場體驗東南亞文化,或是品嚐印度美食。					
	課程將融合傳統課堂教學、線上學習、校外教學與測驗等方式,創造出與 學生高度互動的學習經驗。每位學生將在在期末提出一份如何到這些國家 旅行研究的行動計畫。					
	Asia is a continent full of various polity forms, economic systems, and cultures. Strong cultural linkages, robust economic growth and historically induced rivalries exist side by side in this continent, creating a diversified but dynamic environment in world politics today.					
	This course attempts to introduce 7 Asian countries that have close connections with Taiwan: the Philippines, Indonesia, Thailand, and Vietnam from Southeast Asia; India, Sri Lanka, and Nepal from South Asia.					
	By examine the political and economic systems, cultures, and will address major issues and development concerning the above-mentioned countries. With the help of country-specific guest students, the lecturer will also lead students to explore the major challenges faced by these countries. The course will also arrange two off-campus tours: exploring ASEAN Square of Taichung, and tasting of Indian cuisine in one of local Indian restaurant.					
	The course will combine traditional lecturing, on-line learning, off-campus tour, and quiz sessions to make it an interactive learning experience. Each student is also required to submit a final paper- An Action Plan of a Research Trip to an Asian Country of their choice.					
先修課程 (prerequisites)	無					
課程目標與 <u>核心能力</u> (relevance of course o		e learning out	comes)			

課程目標	course objectives	核心能力 core learning outcomes	配比 合計 100%
本課程主要目標是對選定亞洲國家 的政治經濟社會狀況做完整介紹,並 且鼓勵學生與講者互動,發掘可以研 究的議題。本課程希望能促進台灣與 這些國家的相互了解,強化與這些亞 洲鄰居的連結。	The primary objective of the course is to provide students an overview of political, economic and social realities of selected Asian countries. To kindle their interest in critical issues affecting Asia, this course will further explore important issues concerning specific country in detail with the help of guest speakers. This course is a timely addition to acquaint students with their Asian neighbours and their connection with Taiwan.	人文素養	30%
		科學素養	0%
		溝通能力	20%
/// // // // // // // // // // // // //		創新能力	0%
		國際視野	50%
		社會關懷	0%

課程目標之教學方法與評量方法

(teaching and assessment methods for course objectives)

教學方法(teaching methods)	學習評量方式 (evaluation)
講授	Presence 20% On-line Quiz 40% Final report (individual) 40%

授課內容(單元名稱與內容、習作/考試進度、備註)

(course content and homework / tests schedule)

Week 1 Registration and Introduction of the Course

South-East Asia

- Week 2 Philippine Country Profile
- Week 3 Discussion: Philippine-Taiwan relations
- Week 4 Vietnam Country Profile
- Week 5 Discussion: Urbanization and Urban Growth in Vietnam
- Week 6 Thailand Country Profile
- Week 7 Discussion: Demography trends and Middle-Income Trap of Thailand
- Week 8 Indonesia Country Profile
- Week 9 Discussion: Indonesian Islam: A Role Model for Islamic Countries?
- Week 10 A Trip to ASEAN SQUARE, Taichung

South Asia

- Week 11 India Country Profile
- Week 12 Discussion: What Does it mean to be a "non-man" in Modern India?
- Week 13 Sri Lanka Country Profile
- Week 14 Discussion: What is next for Sri Lanka?
- Week 15 Nepal Country Profile
- Week 16 Discussion: Environmental Crisis of Nepal
- Week 17 Let's Try Some INDIAN FOOD Today!
- Week 18 Submission of Final Report: An Action Plan of a Research Trip to an Asian Country

教科書與參考書目(書名、作者、書局、代理商、說明)

(textbook & other references)

- 1. 《Makers of Modern Asia》 Guha, Ramchandra (ed.), Harvard Business Press: Cambridge, 2014
- 2. 《A History of Southeast Asia》 Cotterell, Arthur, Marshall Cavendish International (Asia) Pte Ltd., 2014
- 3. 《From the Ruins of Empire: The Revolt Against the West and the Remaking of Asia》 Mishra, Pankaj, Penguin Random House, Torronto, 2012
- 4. New Mandala: New Perspectives on Southeast Asia https://www.newmandala.org/
- 5. Himal South Asia: A Review Magazine that Covers South Asia https://himalmag.com/

課程教材(教師個人網址請列在本校內之網址)

(teaching aids & teacher's website)

另行公告 TBA

課程輔導時間

(office hours)

另行公告 TBA